
Onderwerp: Re: Ti Memo vrij besteedbaar budget pgb - behorend bij RV Dordts Afwegingskader 
Herijking Wmo 
 
Geachte mevrouw Jager, Beste Ineke, 
  
In de commissie heb ik toegezegd de beschikbare informatie rondom het vrij besteedbaar bedrag 
met u te delen.  
  
In het kader van de herijking WMO hebben wij de raad een aantal keuzes en knoppen voorgelegd om 
aan te draaien. Niet alle knoppen leiden tot een enorme kostenbesparing. In sommige gevallen gaat 
het om het personeelstekort en dus het beschikbaar houden van zorg, in andere gevallen gaat het 
om beheersbaar houden van kosten op langere termijn.  
  
Deze keuzes zijn ook voorgelegd aan de 6 andere gemeenten en ook daar hebben de raden een 
aangepast beleid vastgesteld (sommige nog niet, die zitten in hetzelfde proces als wij). We maken 
alle 7 gebruik van dezelfde uitvoeringsorganisatie (SDD) en er is afgesproken dat de meerkosten die 
gemaakt zullen worden als een gemeente afwijkt van de algemene lijn, betaald worden door de 
betreffende afwijkende gemeente.  
  
Dan nu het vrij besteedbaar bedrag.  
U heeft gelijk als u aangeeft dat in theorie het vrij besteedbaar bedrag tussen de €8.000 en €98.000 
zou kosten. Er is navraag gedaan bij de SVB, die verantwoordelijk is voor de uitbetalingen van het 
pgb, de SVB heeft aangegeven de door u gevraagde informatie niet op korte termijn te kunnen 
leveren. De informatie is niet eerder uitgevraagd omdat het niet gaat om een bezuiniging, maar om 
een principiële keuze van het college om in tijden van schaarste de beschikbare middelen uit te 
geven aan ondersteuning c.q. zorg die wordt verantwoord.  
 
Het gaat hier dan ook niet om de grote kostenbesparing van het budget op zich, maar in de 
uitvoering betekent het in stand houden van het vrij besteedbaar bedrag dat de SDD voor Dordrecht 
op een andere manier moet beschikken dan voor de andere gemeenten (in ieder geval voor die 
gemeenten die de herijking al hebben vastgesteld, deze hebben allen het vrij besteedbaar bedrag 
laten vervallen) en dus de uitvoeringskosten die hiermee gemoeid zijn, zal verhalen op de gemeente 
Dordrecht. Daarmee zijn de kosten niet alleen te berekenen op het feitelijke bedrag dat uitgekeerd 
wordt aan PGB houders, maar komen daar de meerkosten in de uitvoering nog bij.  
  
De vraag die voorligt aan de raad is of zij in het kader van betaalbaar en beschikbaar houden van zorg 
voor onze inwoners, bereid is keuzes te maken. Het college is van mening dat alle kleine beetjes 
bijdragen aan een groter geheel en vindt daarom het afschaffen van het vrij besteedbaar bedrag 
gerechtvaardigd.  
  
Met vriendelijke groet, 
 
Chris van Benschop 
 
--------------------- 
Beste Denise, 
 
Dank voor het doorsturen van het memo van Chris over het vrij besteedbaar deel. Naar aanleiding 
hiervan: Er zijn 392 PGB's, en het vrij besteedbaar inkomen bestaat onder voorwaarden uit een 
bedrag tussen € 20,00 en € 250,00 per jaar. De bezuiniging werd fictief berekend op het maximum 
dat uitgekeerd had kunnen worden als alle 392 PGB-houders het volle pond aan vrij besteedbaar 
hadden aangevraagd en hun budget daar ook ruimte voor had gelaten. Ik neem met deze schatting 



als antwoord geen genoegen. De kosten van "Vrij Besteedbaar" liggen (en dus ook de bezuiniging bij 
schrappen) dus tussen € 7.840,00 en de in het memo genoemde € 98.000,00 per jaar. Een verschil 
van € 90.160,00, ofwel 84%, tussen minimale en maximale bezuiniging. Dat is niet acceptabel om als 
argument te dienen bij al dan niet schrappen van het "Vrij Besteedbaar".  Ik heb dus enkele vragen 
aan de wethouder die ik graag voor aanstaande maandagavond beantwoord zie. Die vragen zijn: 
  

1. Wat waren in 2021 en 2022 de exacte bedragen die als "vrij besteedbaar" aan PGB-houders 
zijn uitgekeerd?  

2. Hoeveel PGB-houders hebben daadwerkelijk een bedrag aan "Vrij Besteedbaar" 
aangevraagd?  

3. Hoeveel van hen hebben het maximum bedrag (€ 250,00) aangevraagd en ook gekregen?  
 

Ruim een half jaar geleden, bij de bijeenkomst die we over bezuinigingen op het PGB hadden in 
februari, zei de woordvoerster van de SDD al dat de bezuinigingen op het PGB niks zouden 
opleveren, en ik denk zomaar dat dat ook opgaat voor het schrappen van het "vrij besteedbaar". 
Daarom graag de reële cijfers over 2021 en 2022. Dit eventueel afdoen met: "Kan niet zo vlug, is 
technisch" zou ik een brevet van onvermogen geven. In het afgelopen jaar, zeker sinds het idee werd 
opgevat om via het schrappen van het "Vrij Besteedbaar" enorm te bezuinigen op de PGB-kosten, 
hadden deze gegevens natuurlijk al lang opgevraagd kunnen en moeten worden bij de SVB met waar 
eventueel nodig assistentie van de budgetbewaker Zorg-Lokaal.  
Het op deze wijze aanbieden van het antwoord op de door ons gestelde vragen vind ik ronduit een 
blamage! 
Wil jij mijn vragen doorgeleiden naar de wethouder alsjeblieft?  
  
Groeten, Ineke 
 
 


